

Lumen

Selected Proceedings from the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies
Travaux choisis de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle

LUMEN

Acknowledgements & Preface Remerciements & Préface

Volume 13, 1994

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1012517ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1012517ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Canadian Society for Eighteenth-Century Studies / Société canadienne d'étude
du dix-huitième siècle

ISSN

1209-3696 (print)

1927-8284 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(1994). Acknowledgements & Preface / Remerciements & Préface. *Lumen*, 13,
vii–viii. <https://doi.org/10.7202/1012517ar>

Acknowledgements & Preface

The week before the nineteenth meeting of the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies, St. John's experienced one of the worst storms of the century which uprooted trees and toppled chimneys. Fortunately, for the duration of the conference — 14-18 October 1992 — the sun shone on the city which held some prominence in the Seven Years War. The conference attracted two hundred delegates, including three dozen graduate students, from across Canada, fourteen American states and Europe.

Memorial University of Newfoundland was pleased to host CSECS in its twenty-first year of existence. The 1992 conference was held jointly with the Atlantic Society for Eighteenth-Century Studies and the Canadian Society for the History of Medicine. 1992 marked the fortieth anniversary of the laying of the corner-stone of Memorial University by its first Chancellor, the Right Honourable Viscount Rothermere.

For their sponsorship of the conference, we wish to thank the President of Memorial University, Vice-President (Academic), Dean of Arts, Dean of Science, Dean of Medicine, School of Graduate Studies, Department of English Language & Literature, Department of French & Spanish, School of Music; as well as the Canadian Federation for the Humanities and the Lieutenant Governor of Newfoundland. We are indebted to the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada and the Vice-President (Academic) Publications Subvention Board of Memorial University for financial assistance in bringing about this volume. Iona Bulgin, Danine Farquharson, Carol Goodman, Kathy Walsh and Diane Rowe were vital assistants in the making of this volume.

This volume reflects the dynamic and divergent interests of our theme — New Worlds vs. Old: Discovery, Discourse and Rediscovery — commencing with our plenary papers on ideas on age in Fielding, Lady Mary Wortley Montagu's medical advances, and Lezay-Marnésia's utopian plans — before continuing with other explorations. 1992 was a commemorative year for Mary Wollstonecraft's *Vindication of the Rights of Woman* while 1994 marks, respectively, the 250th and 200th anniversaries of the death of Pope and Gibbon, represented here.

We dedicate this volume to three of our delegates, colleagues and friends — all enlightening scholars — who have sadly passed away.

Remerciements & Préface

Une petite semaine avant la 19^e rencontre de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle, St. John's connaissait la pire tempête depuis bien des années, un mini-ouragan qui déracinait les arbres et faisait écrouler les cheminées. Heureusement, pendant la durée du congrès, du 14 au 18 octobre 1992, le soleil réapparaissait, illuminant la ville qui avait joué un rôle proéminent dans la Guerre de Sept Ans. Le congrès attirait près de 200 participants parmi lesquels un assez grand nombre d'étudiants gradués venus de tous les coins de l'Amérique du Nord et même de l'Europe. L'université Mémorial de Terre Neuve se félicitait d'accueillir les membres de la SCEDS dans sa vingt et unième année d'existence. Le Congrès de 1992 s'est réuni avec la Société atlantique d'étude du dix-huitième siècle et avec la Société canadienne d'histoire de la médecine. 1992 commémorait également le 40^e anniversaire de la fondation de l'université Mémorial par son premier chancelier, le vicomte Rothermere, le 9 octobre 1952.

Nous tenons à remercier de leur soutien généreux au congrès 1992 le Président de l'université Mémorial, le Vice-Président (académique), le Doyen de la faculté des lettres, la faculté des études supérieures, le département d'Anglais et le département d'études françaises et hispaniques ainsi que le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada et le Lieutenant Gouverneur de Terre Neuve. Nous exprimons par ailleurs notre gratitude envers le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada et le comité consultatif aux publications du Vice-Président (académique) de l'université Mémorial pour nous avoir assuré les fonds nécessaires à la parution du présent volume.

Nous sommes également redevables à toutes les personnes qui ont si généreusement donné de leur temps et de leurs talents à l'organisation du congrès 1992 duquel ce volume est le fruit.

Les articles inclus dans ce tome reflètent la vitalité et la diversité générées par le thème du congrès 1992: La Rencontre de deux mondes: découvertes, discours & redécouvertes au XVIII^e siècle. Les nombreux exposés ainsi que les discussions qui en découlaient pendant la réunion témoignaient du grand intérêt que le dix-huitième siècle éveille encore parmi les intellectuels.

C'est avec beaucoup de regret que nous signalons le décès de trois des participants au congrès.

IN MEMORIAM

Alexander Balisch
George Morley Story
Michael B. Thompson